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300 éve Adony szívében- Könyv készül a katolikus templomról
„A siker titka, hogy az ember alázattal és szorgalommal tegye a dolgát”-interjú az FTC Fair Play 

díját elnyert Tóth Róberttel
Adonyban járt a Petőfi-busz

Úticélunk Dobogókő
Vince-napi pincejárás, negyedszer
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V Á R O S H Á Z A
Beszámoló Adony Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének 
2022. december 15-i rendes, nyílt üléséről

Az ülést Ronyecz Péter polgármester 16:30-kor 
nyitotta meg. A jegyzőkönyv a hitelesítők és a napirendi 
pontok elfogadását követően az első napirendi pontban 
a képviselők a 2023. évi költségvetést megalapozó 
döntéseket fogadták el.
A következő napirendi pontban Ronyecz Péter 
polgármester elmondta, hogy a HPM Plus Kft. 
kérelmet adott be a nyersanyag és rezsi költség 
emelésére vonatkozóan az iskolai, óvodai speciális 
étkeztetés vonatkozásában. A képviselők egyhangúan 
elfogadták a szerződés módosítására vonatkozó 
határozatot.
A harmadik napirendi pont Ercsi polgármestere 
által küldött tájékoztató volt, a Fejér Megyei 
Önkormányzatok Kegyeleti Központ Kft. üzletrész 
vételi szándékáról. A képviselő-testület az üzletrész 
értékesítését támogatta.
Adony Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
az „Adonyért” Alapítványnak 900 000 Ft összegű 
támogatást nyújtott működési költségeik fedezésére, 
melyet 2022. évbe nem használtak fel. Az Alapítvány 
elnöke kérelmet nyújtott be, miszerint a fennmaradó 
összeget szeretnék felhasználni a Római Katolikus 
Templom 300. évfordulójára. A negyedik napirendi 
pontban a támogatási szerződés módosítását a 
képviselő-testület elfogadta.
A Bejelentések között Ronyecz Péter polgármester úr 
számolt be a 2022. évben megvalósult fejlesztésekről, 
majd az ülést 17:10 órakor zárta be.
Tájékoztatom Önöket, hogy a képviselő-testületi 
nyílt ülések a lakosság által látogathatók, az ülések 
előterjesztései, valamint az ülést követő 15 napon 
belül a jegyzőkönyvei is a www.adony.hu honlapon 
megtekinthetőek.

Kedves Olvasóink!

Az idei Salináriumban sajnos több hiba is előfordult. 
Az általálunk szerkesztett és a nyomda felé leadott 
anyagban mindezek helyesen szerepelnek. A 
nyomtatást végző EFO nyomda részéről, erről 
hivatalos állásfoglalást kértünk, melyet itt 
olvashatnak. Habár mulasztás a mi részünkről nem 
történt szíves elnézésüket kérjük a kellemetlenségért! 

Szerkesztők

 

EFO Kiadó és Nyomda Kft. – 2440 Százhalombatta, Nyomdász u. 4. 
Cégjegyzékszám: 13-09-106918, Adószám: 12594148-2-13 

www.efonyomda.hu 
E-mail: fonyodi.otto@efonyomda.hu 

EFO Kiadó és Nyomda Kft. 
2440 Százhalombatta, Nyomdász . 4. 
 
Tel.: +36 30 738 77 10 
E-mail: fonyodi.otto@efonyomda.hu 
  
Bálint Ágnes Művelődési Ház és Könyvtár 
 
H-2457 Adony, Rákóczi u. 28. 
 
	
Tárgy: Salinárium 2023 kiadvány nyomdai hibák 
	
	
Tisztelt Kozmér Amanda Igazgató! 
 
Alulírott Fonyódi Ottó az EFO Kiadó és Nyomda Kft. ügyvezető igazgatója szíves elnézését 
és megértését kérem a 2023-as Salinárium kiadvány során előfordult nyomdai hibákért. 
 
Igyekszünk mindent megtenni az ilyen jellegű hibák elkerülése végett, de sajnos a 
nyomdai szerkesztési munka  - az ügyfelek részéről nehezen elfogadható - természetes 
része, hogy hiába ellenőrizzük le sokszor ugyanazt a szöveget, nem látjuk a kívülálló friss 
szemével azonnal felismerhető hibákat. 
 
Kérem Önöket ill. Tisztelt Olvasóikat, hogy megértéssel közelítsék meg a számunkra 
nagyon kínos problémát. 
 
 
 
Százhalombatta, 2023.01.24. 
 
 
         Tisztelettel: 

                                                                                   
Fonyódi Ottó 
Ügyvezető igazgató 
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Háromszáz éve Adony szívében

Különleges ajándék készül az adonyiaknak a Sarlós 
Boldogasszony Plébániatemplom háromszáz éves 
évfordulójára. A kötet a Planning & Trading Kft. (az 
adonyi származású Takács Lajos és családja) anyagi 
támogatásával, a város és a templom közösségének, 
illetve az egyházmegye Albakultúra Alapítványának 
közreműködésével jött létre.
Takács Krisztina a könyv szerkesztője elmondta: 
„Könyvünkben arra vállalkoztunk, hogy a Sarlós 
Boldogasszony Plébániatemplom 300 éves múltjáról 
meséljünk, és látványos fotókkal mutassuk be a 
templom kulturális, hitéleti és közösségépítő kincseit, 
amelyek ma is kézzel foghatóak. A könyv tartalmi 
alapjait Rózsafi János kutatómunkája és történeti 
írásai adják. Jómagam a különböző fejezeteket 
szerkesztőként, a ma is aktív templomi közösség 
tagjainak visszaemlékezéseivel, leírásival, riportjaival 
színesítettem. A templom történetén keresztül 
megismerhetjük Adony történetét és összetartó 
közösségét.”
A könyvért regisztrálni szükséges: 
az info@bamhk.hu, facebook/BAMHK, 
vagy személyesen a könyvtárban! 

Az iskolán keresztül, az oda járó gyermekek szüleinek 
a körében is végeznek majd igényfelmérést, így 
biztosítva, hogy minden adonyi családhoz eljuthasson 
a kötet. Családonként egy könyvre lehet regisztrálni, 
akár olyan idősebb rokonok nevében is, akik nem 
rendelkeznek internetes felhasználói gyakorlattal. 
„Emberek, családok, sorsok fonódtak össze a háromszáz 
éves adonyi templom falai között, amely bár a békét 
hivatott őrizni, mégis folyamatos küzdelemre szorult, 
és ennek ellenére szilárdan itt áll a város szívében. 
Olyan egyházi, kulturális és társadalmi örökséget 
képvisel, amely mellett háromszáz év után sem lehet 
elmenni. Ez a templom hozzánk tartozik akkor is, ha 
hívők vagyunk, de akkor is, ha nem vagyunk gyakorló 
katolikusok, hiszen őseink történetéről mesél minden 
szeglete, azokról az emberekről, akiknek a mai Adonyt 
köszönhetjük.” – vallja Krisztina.
„Reméljük, hogy a Háromszáz éve Adony szívében 
című kötetünket szívesen lapozzák fel idősebbek és 
fiatalabbak is, hogy az épület történetét és kulturális 
értékeit jobban megismerve részesei lehessenek az 
elmúlt három évszázad emlékezetének” – teszi hozzá 
Takács Lajos, a könyv ötletgazdája és finanszírozója.

Takács Orsolya

T E M P L O M  3 0 0 
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Gondolat, tervezés, megvalósítás
300 éves a Sarlós Boldogasszony 

plébániatemplomunk

Amikor egy új esztendő kezdődik, talán arra is 
gondolunk, hogy „Na, ebben az évben leszek ennyi 
és ennyi éves!” – majd megjegyezzük: „De rohannak 
az évek!”. Nemcsak a mi életünk, hanem egy épület 
fennállásának évei is gyorsan telnek, lakóihoz, 
használóihoz hasonlóan. 
Így van ezzel Adony egyik legrégebbi épülete, Sarlós 
Boldogasszony plébániatemplomunk is, amely több 
évszázada várja és fogadja a híveket. Nemzedékek 
használták, tértek be falai közé, ünnepeltek benne és 
körülötte, vagy csak naponta elhaladtak előtte. 1723: 
olvasható főbejárata felett az építésének dátuma. 
Mint az emberi életben, az adott „születési évtől” 
kezdődően a templom épülete is fejlődésen ment 
keresztül. Az első épület falait átalakítások, bővítések 
formálták, jó állapotának megléte követelte 
a folyamatos karbantartást, a törődést. Belső 
berendezése is folyamatosan változott, változik.  
A templom születése egy gondolattal kezdődött. 
Lehet, hogy már 1719-ben, amikor a gróf Zichy 
uradalom új bérlői, Zennegg Kristóf és Miklesics 
Gergely először járták be Adony területét. Eljuthattak 
és megállhattak a római katolikusok által használt 
kis sövényfalu templom és temető mellett is.  
Hitéhez és egyházához erősen kötődő Zennegg talán 
bement a szegényes kis templomba, és már akkor 
megszületett a gondolat: ha itt a bérleményben 
fejlesztést akarok, római katolikus telepesekkel 
növelni a lakosság számát, akkor méltó templomot 
kell építtetni az egyház és hívei számára.  
A gondolatot követte a tervezés. Vajon Zennegg 
Kristóf budai otthonában ülhettek össze feleségeik 
révén a sógorok? Nem csak a bérlemény ügyeiről, 
hanem a templomépítésről is egyeztettek? Ki tudja 
már! Zenneggnek, mint a Magyar Kamara vezető 
tisztségviselőjének igen jó kapcsolatai voltak a 
gróf Zichy családdal és az egyházi vezetőkkel. 
Valószínűleg ezeket felhasználva sikerült 
elindítaniuk az engedélyeztetést. 1722-ben már 
kezükben volt a templom és a hozzá tartozó plébánia 
építési engedélye.  
Következett a megvalósítás, az építkezés. Ma, a 
szentmisére igyekvő, amikor felnéz a főbejárat 
feletti évszámra, gondoljon arra a két családra is, 
amelyek bízva a jövőben felépíttették Isten házát, 
és elindították a 18. századi Adony fejlődését. 
Templomunk három évszázados fennállásának 
méltó megünneplése tisztelgés előttük, valamint az 
egykori plébánosok és hívek előtt.   

Rózsafi János

ELŐADÓK:

GAZDANAP

Fónagy Barnabás 
(kereskedelmi ügynök, Bacco Hungária Kft.)
Segédanyagok a borkészítésben

Szalai Gyula 
(borász, sommelier)
A bor aromavilágát befolyásoló tényezők

A GAZDANAP MINDENKI SZÁMÁRA INGYENES ÉS NYILVÁNOS,
AZONBAN ELŐZETES REGISZTRÁCIÓHOZ KÖTÖTT, AMELYET A

BORREND HIVATALOS ELÉRHETŐSÉGEIN LEHET MEGTENNI!

Kérjük a gazdákat, hogy a szokások szerint saját borukkal tiszteljék meg a rendezvényt!

 A BORRENDI KÖZGYŰLÉS FOLYTATÁSAKÉNT, 
KB. 10 ÓRÁTÓL

2023. FEBRUÁR 18-ÁN

A PROGRAMOT KÖVETŐEN MINDEN RÉSZTVEVŐT MELEG EBÉDDEL
LÁTUNK VENDÉGÜL, EZÉRT KÉRJÜK RÉSZVÉTELI SZÁNDÉKUKAT

ELŐRE JELEZZÉK A SZERVEZŐKNÉL FEBRUÁR 12-IG!
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Petőfi-busz Adonyban

2023.január 13-án és 14-én a Bálint Ágnes 
Művelődési Ház és Könyvtár A költő útján című 
rendezvénysorozatának részeként nálunk járt a 
Petőfi Irodalmi Múzeum vándorkiállítása, mely a 
Petőfi Sándor-emlékév alkalmából jött létre. Az 
utazókiállítás kiemelt célja, hogy Magyarországon, 
valamint határainkon túl is minél több emberhez 
juttassa el élményszerűen Petőfi Sándor életművét és 
bemutassa életútját. A tárlat a haladás, sebesség, út, 
utazás fogalmaiból indul ki, egyedi megközelítésből 
mutatja be Petőfi személyiségét, munkásságának 
ismert darabjait. A buszon múzeumpedagógusok, 
tárlatvezetők segítségével lehetett Petőfi 
Sándor életművével megismerkedni.  Pénteken 
az iskolásokat, szombaton a nagyközönséget 
hívta képzeletbeli utazásra a kiállítás: 1845-ben 
felszálltunk a gyorsszekérre Petőfi mellé, hogy 
a költő a „változó szerencse szekerén” felidézze 
számunkra múltjának meghatározó állomásait. A 
kiállítás gerincét tíz kiemelt gyűjteményi darab 
alkotta, mely életének egy-egy állomását jelzi: ilyen 
az édesapa Petrovics István mészárosbárdja, a 
Szendrey Júliától kapott gyöngyhímzéses pénztárca, 
vagy éppen egy biliárddákó, amelyet Petőfi a 
törzshelyén, a Pilvax kávéházban használhatott. 
Minden relikviához tartozott egy-egy kiemelt 
vers, valamint számos idézet, kézirat, művészeti 
alkotás és irodalomtörténeti érdekesség, amelyek 
együttesen egy-egy meghatározó élethelyzetet vagy 
témakört tárgyalva mutatták be a költő életének 
legfontosabb állomásait. A változatos módon 
elrejtett tartalmak önálló felfedezésre, kutatásra 
ösztönözték a látogatót, több érzékszervet is 
bevonva a tapasztalatszerzésbe. Városunkban 
pénteken 224 tanuló vett részt a rendhagyó irodalom 
órán, szombaton 101 főt vonzott a mozgó kiállítás. A 
busz munkatársai szerint ez kiemelkedő eredmény! 
Köszönjük mindenkinek, aki látogatásával 
hozzájárult ehhez a sikerhez!

Takács Orsolya

Köszönjük

Köszönjük mindenkinek, aki jelenlétével hozzájárult 
az I. Adonyi Batyus Bisztró és Gasztropiknik nagy 
sikeréhez! Köszönjük a helyi kézműveseknek, Pletser 
Editnek és a Hetyei büfének a részvételt, valamint 
Hetyei Öcsinek a zenei aláfestést.
Köszönjük a Duna-menti Szent Orbán Borrendnek a 
Bor bisztró üzemeltetését, az italok kínálását! Külön 
köszönjük a díjazottak részére felajánlott borokat a 
Schmidt Pincének!
Folytatjuk!

A Nemzetközi Nőnap alkalmából szeretettel 
várjuk az adonyi hölgyeket 

2022. 03. 08 -án, 19 órára
a Ki vagy Marilyn? c. előadásra

a művelődési házba!
Az előadás ingyenes, de regisztrációhoz kötött!

Regisztrálni személyesen a könyvtárban, az 
intézmény Facebook oldalán üzenetben vagy az 

info@bamhk.hu címen lehet.

Szeretettel várjuk a adonyi hölgyeket!
Adony Város Önkormányzata és a BAMHK

K U L T Ú R A
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K R E A T Í V   K Á V É 

S Z O  C I Á L I S   H Í R E K
 Dinamikus évkezdés

A családsegítő és gyermekjóléti szolgálat keretében 
ismét az Élelmiszerbank felajánlását fogadtuk. 
Két kollégánk 800 kg élelmiszert mozgatott meg, 
pakolt és szállított a két dugig megtelt saját autóval 
intézményünkbe. Adonyban 40 rászoruló család 
közel 100 tagja kapott az adományból. Az adomány 
eljuttatásában is aktívan vettek részt a kollégák. Az 
élelmiszerbankkal kötött megállapodásunk alapján 
a társulási települések Iváncsa, Szabadegyháza 
és Beloiannisz is osztott rászoruló családjainak 
csomagot.
Az Idősek Nappali Intézményében csütörtökön 
történt filmvetítés az alzheimer-kórról.  A film 
bemutatta hozzátartozói oldalról is a nehéz, 
küzdelmes mindennapokat. Időseink közül 
sajnos többen találkoztak már a betegséggel, 
rokonok, ismerősök kapcsán. A témájában nehéz, 
fájdalmasan szomorú dokumentumfilm mégis segít 
a betegség felismerésében, a szűkös ellátórendszer  
megismerésében. 
Köszönjük az érdeklődést, a nagyszámban való 
megjelenésüket!
A nappali ellátásunk keretében tervezzük a 
havi egyszeri filmvetítést különböző témákban, 
könnyedebb műfajban is. 
A hideg idő beköszöntével szeretnénk 
felajánlani a lehetőséget minden adonyi 
lakosnak, hogy intézményünk hétfőtől-péntekig, 
8-15 óráig szeretettel vár mindenkit! Meleg, 
barátságos környezetben     olvashatnak,  
beszélgethetnek vagy akár bekapcsolódhatnak 
foglalkozásainkba,szervezett programjainkba.
Ebben a hideg időben ne legyen egyedül! Térjen be 
hozzánk és töltődjön fel testileg-lelkileg! Továbbra 
is forduljanak kollégáinkhoz bizalommal, szívesen 
segítünk! Néha egy pár bátorító, megértő szó jelenti 
a legnagyobb kincset!

Supliczné Szabó Zita
intézményvezető
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K R E A T Í V   H Á Z I A S S Z O N Y

Farsangi apró fánk 

Hozzávalók: 35 dkg liszt, 2 db tojás, 2 db 140 g 
joghurt, 3 evőkanál cukor vagy édesítő, 1 cs. sütőpor. 
A hozzávalókat összekeverjük. Galuska tésztának 
megfelelő tésztát kapunk. Evőkanál segítségével 
bő forró olajban kisütjük . Megszórjuk vaníliás 
porcukorral és tálaljuk a család örömére! Jó étvágyat 
kívánok! 

Kató

Sós-karamellás mocha

A sós-karamellás ízpárosítás nemcsak 
csokoládéban finom, hanem a kávénál is remek 
ízesítés.
Hozzávalók:
1 espresso
2 kávéskanál karamellszirup
160ml tej 
kardamom, fahéj, tengeri só
Bögrébe öntjük a 2 kávéskanál cukormentes 
karamellszirupot, majd az eszpresszót. 160ml 
tejet felgőzölünk, és felengedjük vele a kávénkat. 
Összekeverünk 1 kávéskanál őrölt kardamomot, 
2 kávéskanál őrölt fahéjat és 3 kávéskanál tengeri 
sót. Ezt a tetejére szórjuk és karamellszósszal 
díszítjük.                                                          T. O.

K R E A T Í V   K Á V É 

N E  D O B D K I !  - K R E A T Í V  Ö T L E T E K 

Forrás: Pinterest                                                                                                                                  T. O.     
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G O N D O L A T É B R E S Z T Ő
Hazaköltözésünk és a lokálpatrióta 

életérzés

Mindössze fél éves voltam, amikor szüleimmel 
és testvérimmel Adonyba költöztünk, szóval ha 
tősgyökeres adonyinak nem is vallhatom magam, 
de itt nőttem fel, számomra itt van az OTTHON. A 
diploma megszerzése után Budapesten kezdtem 
dolgozni, ezért albérletbe költöztem. Pesti éveim 
alatt ismerkedtem meg feleségemmel. Amikor ő 
várandós lett az ikreinkkel, akkor egyértelművé 
vált számomra, hogy kertes házba kell költöznünk. 
Ebben az időszakban még erősen ragaszkodtunk a 
munkahelyünkhöz, így Budapesthez közelebb, az 
agglomerációban kerestünk lakhelyet, amit végül 
Dunavarsányban találtunk meg. Dunavarsány 
Adonynál kétszer nagyobb, szintén sváb gyökerekkel 
rendelkező kedves település. Jól éreztük magunkat, 
de számomra hiányzott az igazi otthon. Egészen 
más, amikor az ember ismeri a szembejövőket az 
utcán, tudja, hogy ki mivel foglalkozik, bármi kérdés 
és probléma esetén kihez kell fordulni. Azokban az 
években, amikor nem Adonyban laktam, akkor is 
próbáltam nyomon követni a helyi történéseket és 
igyekeztem hazalátogatni helyi rendezvényekre, de 
65 km távolságból ez azért nem mindig sikerült.  A 
harmadik gyermekünk tervezésekor éreztem, hogy 
eljött az én időm, ugyanis kinőttük a házunkat, 
és az elszabadult ingatlanárak miatt nem is lett 
volna esélyünk helyben megfelelő házat találni. 
Adonyban szerencsére akkor még elérhetőbb árak 
voltak, így 2019. júniusában Adonyba költöztünk. 
Persze részben a szüleim miatt is örültem ennek, 
akiket többet láthatok (valamint 3 kisgyerek 
mellett igen hasznos tud lenni a nagyszülői 
közelség). Számomra azonban nem csak a szüleim 
jelentették a hazatérést, hanem az egész település.  
Mindig is lokálpatriótának tartottam magam. 
A lokálpatriotizmus hivatalos megfogalmazás szerint 
településhez való erős kötődést, ragaszkodást jelent. 
A lokálpatrióta nem csupán büszke otthonára és az 
általa képviselt szellemi és anyagi javakra, hanem a 
régi értékek megőrzését, az újabbak teremtését is 
igyekszik előmozdítani. Már gyerekként is lelkesen 
olvastam a Duna-Adonyt, valamint az Adonyról 
szóló könyveket, figyeltem a helyi történéseket, 
fejlesztéseket. Apaként igyekszem gyermekeimet 
is lakóhelyünk szeretetére, értékeinek ismeretére 
és megbecsülésére nevelni. Nagy örömmel tölt 
el, hogy a lányaim abba az óvodába és abba az 
iskolába járnak, ahová én is jártam. Jó érzés, amikor 
olyan tanárokkal ismerkednek meg, akik engem is 
tanítottak. Izgalmas dolog azokkal a szülőtársakkal 
találkozni, akiket kisgyerekkorom óta ismerek.  
Szerencsére Adonyban pezsgő társadalmi élet 
folyik. Több aktív civil szervezet is működik, 
melyek tevékenysége a települést igazi otthonná 
varázsolják. Az ember társas lény. Ezekben a civil 
szervezetekben pedig nem csak ezen szociális 
igényünket élhetjük ki, hanem hasznosan tölthetjük 
el időnket, alkotó tevékenységet folytathatunk. 
Családommal igyekszünk jelen lenni minél 
több helyi rendezvényen. Ezzel megtiszteljük a 
szervezőket, akik időt, pénzt, energiát áldoztak a 

közösségért, munkájukkal őrzik, ápolják és építik 
településünk kultúráját, hagyományait. Számomra 
többet ér Adonyban elmenni bármilyen eseményre, 
ahol együtt eszünk, iszunk, beszélgetünk, mint ha 
elmennék Budapestre egy tömegrendezvényre. Az 
itteni programok nekünk szólnak, rólunk szólnak és 
ezeknek komoly közösségépítő hatása van. 
Már lassan egy éve vagyok tagja a Duna-menti 
Szent Orbán Borrend nagytanácsának. Szinte 
alig van olyan hónap, hogy ne lenne valamilyen 
rendezvényünk, de ezen kívül is aktív résztvevői 
vagyunk más szervezetek programjainak, a 
társborrendek rendezvényein való részvételünkkel 
pedig öregbítjük a helyi bortermelők hírnevét és 
ezzel együtt városunk jóhírét is. Rendszeresen 
szervezünk közösségi munkákat a kápolna 
körül, melyről nagyon jó tapasztalataim vannak. 
Az emberek lelkesen jönnek, jó hangulatban, 
szívesen dolgoznak a közös ügyekért. Sok olyan 
tagtársunk és követőnk van, akik nem borászok, 
és nem akarnak díszruhás borlovagok lenni, de 
szívesen vesznek részt rendezvényeinken, aktívan 
segítik a munkánkat, egyetértenek céljainkkal és jó 
társaságban, aktívan szeretnék eltölteni idejüket.  
Érdemes néhány szót szólni a helyi termelőkről is. 
Nagyon örülök, hogy egyre több az igényes helyi 
kézműves termelő. A tőlük vásárolt árut büszkén 
visszük ajándékba rokonokhoz, ismerősökhöz az 
ország bármelyik részére. Ezzel támogatjuk a helyi 
termelőket és olyan jó minőségű, egyedi ajándékot 
adunk, amit máshol nem lehet megkapni. Egész 
más érzés például egy szépen palackozott adonyi 
bort ajándékozni, mint ha egy tömegterméket 
vásároltam volna valamelyik hipermarketben.  Négy 
évvel ezelőtt feleségemmel egy hétvégét Adony 
német testvérvárosában, Oedelsheimben töltöttünk. 
Egyik este éppen sétáltunk vissza vendéglátóink 
házához és megdöbbenve tapasztaltuk, hogy kint 
van mindenki az utcán. Először azt hittük, hogy 
valami baj van, aztán láttuk, hogy csak egyszerűen 
kivonultak az emberek kb. 20-30 fő beszélgetni, 
sörözgetni. Mondták is a helyiek, hogy ők nem 
nagyon néznek tévét, inkább társaságban vannak. 
Ez szerintem nem sok helyen van így. Szerencsére 
az utóbbi időben nálunk, a Hóvirág utcában is kezd 
kialakulni egy ilyen társaság. Ez fantasztikus élmény, 
főleg azok után, hogy mikor Budapesten éltem, 
akkor egyáltalán nem ismertem még a közvetlen 
szomszédaimat sem. Az utcánkban lakók egytől-
egyig igényesek házuk és udvaruk tisztaságára, 
küllemére. Én is mindig igyekszem szépíteni, 
fejleszteni, virágosítani környezetemet. Így jobban 
érzem magam én is, és talán a körülöttünk élők is.
Elvem, hogy gondolkodjunk globálisan, cselekedjünk 
lokálisan! Ha jó példát mutatunk, akkor hátha más 
is követni fog bennünket, és akkor még szebb, még 
jobb helyen élhetünk szűkebb és tágabb értelemben 
egyaránt. Ezt kívánom mindenkinek és ennek 
szellemében írtam ezt a cikket. Ezzel együtt átadom 
a stafétát Boldog Tamásnak, akit kérk a következő 
havi Adonyi Újságba írja meg gondolatébresztő 
cikkét. 

Enyedi Norbert
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Februári növényünk a BAZSALIKOM 

A bazsalikom világszerte az egyik legkedveltebb 
fűszernövény. Szentnek és gyógyitónak is tartják 
sok helyen. Eredetileg India az őshazája , ahol szent 
növénynek számít.  Legendák szerint Krisztus 
feltámadása után sírja fölött bazsalikom nőtt. 
Görögkeleti templomokban szenteltvízbe keverik 
és oltárdíszként használják. Magyarországon a 
hagyományokat őrző falvakban fiatal lányok az 
ima könyvükbe tettek egy szál bazsalikomot vagy 
a hajfonatukba, a fiatal legények egy szál illatos 
rozmaringot  tűztek a kalapjukba így mentek a 
templomba misére, ettől hívták „ szagos misének”. 
Európában régóta termesztik. Az olasz konyha 
elengedhetetlen kelléke. Paradicsomos alapok 
nélkülözhetetlen fűszere. Puha zöld leveleit, 
összetéveszthetetlen fűszeres ízét mindenki jól 
ismeri. Megemlíthetjük a klasszikus pesto szószt is. 
Paradicsomos mozzarella elengedhetetlen ízesítője, 
amit előszeretettel fogyaszt mindenki. A fajták íze 
kissé eltérő. Friss leveleket a főzés vége felé kell 
az ételbe tenni. A konyhában ,cserépben nevelt 
bazsalikom elűzi a legyeket. Kertekben ültetett 
bazsalikom elűzi a levéltetveket, levélatkákat és 
más kártevőket. Viszont a bazsalikom kimondottan 
érzékeny a csigákra. A-C vitaminban, kálciumban  
és vasban gazdag e növényünk. A gyógyászatban 
esetenként belsőleg is használható. Ajurvédikus  
gyógyászat legfontosabb gyógynövényeként 
használja ,tisztítja a lelket.
Bazsalikomból készült tea alkalmazható:
- felfázás, húgyúti problémák esetén, felmelegíti a 
veséket és a meridiánokat. Megtisztítja és fertőtleníti 
a hólyagot és a vizeletkiválasztó rendszert. A 
mellékvesékre élénkítőleg hat.
- oldja az idegi görcsöket, enyhíti a stresszes 
állapotot, pozitívan hangolja át az idegrendszert.
- kismamáknál serkenti a tejelválasztást. 
- tavaszi fáradtság kezelésében is eredményesen hat 
a szervezetre. Legyengült testet erősíti. 
- puffasztó ételekben használva megelőzhetjük 
az emésztési rendellenességeket, gyomorrontást, 
hányingert.

Tea készítése:
3dl forrásban levő vízbe 1 evőkanál szárított 
bazsalikom teszünk, 10percig állni hagyjuk, 
leszűrjük és langyosan kortyoljuk.
Napjában 2-szer fogyasszuk, maximum 1 hétig.
Külsőleg használva:
- rovarcsípéseknél eredményesen használható, 
viszketést enyhíti ha friss bazsalikom levéllel 
bedörzsöljük a csípés helyét.
- masszázsoknál is csodálatos békét érezhetünk 
használatával, nyugtató aromával rendelkezik.
- illóolaja a koncentrációt erősíti, kitisztítja az elmét. 
- használhatjuk aroma lámpába vagy diffúzorba. (így 
párologtassuk az olajat)
- megfázás köhögés esetén gőzölhetünk vele. 2-3 csepp 
illóolajat tegyünk  forrásban levő vízbe .Óvatosan 
föléhajolva lélegezzük be  a gőzt. Vigyázzunk, hogy 
a gőz ne égessen meg bennünket!! Elővigyázatosan 
kezeljük. A gőzölésnek köszönhetően elkezd 
kitisztulni az arc és a homloküreg.
- fejfájás esetén 4-4 csepp bazsalikom-borsmenta 
olaj, 2 csepp mandulaolaj keverékével masszírozzuk 
be ott, ahol érezzük a fájdalmat.
Testápolás:
Testápolónkba pár csepp bazsalikomolaj, 
vérkeringés serkentő. A bőr feszességének is jó 
szolgálatot tesz, rugalmasabbá teszi a szöveteket. 
Hajápolás:
Samponba vagy hajbalzsamba csepegtetve a 
bazsalikomolaj, fényessé és élettel telivé varázsolja 
hajunkat. Vigyázzunk, szembe ne kerüljön!
Szájápolás:
Szájvizünkbe vagy fogkrémünkbe tehetünk pár 
csepp bazsalikomolajat, baktériumölő és gyulladást 
csökkent. Szagsemlegesítő hatása is jelentős.
Ízületi panaszokra:
Hordozóolajba / pl: kókuszolaj /csepegtetve a 
bazsalikomolajat, használhatjuk  izületi gyulladásra 
illetve izomhúzodásra. Jelentősen enyhítheti 
fájdalmunkat.
Figyelem !!! Használata elött végezzünk bőr irritáció 
tesztet, főleg érzékeny bőr esetén !
Várandósság és szoptatás  alatt használata nem 
javasolt !!! 3 éves kor alatt nem alkalmazható !

Ezeket figyelembe  véve ,csodálatos testi élményben 
lesz részünk, miként testünket ápolja és tisztítja ez a 
csodás gyógynövény.
Jó egészséget kívánok !

Jókai Ildikó
fitoterapeuta

 F Ű B E N - F Á B A N
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Fradi Szív

November 30-án az Elek Gyula Arénában rendezték 
meg a Fradi Fair Play Díjátadó Gálaünnepségét. 
Az eseményen ismét két kategóriában osztottak 
ki díjakat, amelyeket a Fradi Fair Play Bizottsága 
szavazott meg. 
A Fradi Szív kategóriában az FTC törekvéseit a 
klub számára fontos társadalmi ügyben támogató 
magánszemély, cég vagy szervezet lehet a győztes. 
A bizottság idén úgy döntött, hogy a megtisztelő 
kitüntetést a női labdarúgócsapat masszőre, az 
Adonyban élő Tóth Róbert érdemelte ki. Ennek 
apropóján beszélgettünk.
Robi, először is szeretettel gratulálok! Nagyon 
sokan ismernek városszerte, de aki esetleg még 
nem, annak mondj néhány szót az életutadról!
20 éve kerültem a Ferencvárosba. Egy barátom 
ajánlott be, miután elvégeztem egy masszőrképzőt. 
Így kerültem a második focicsaphoz, majd 
miután 17 év után megszűnt a második csapat, 
besegítettem a nagy csapatnál és az utánpótlásnál. 
A labdarúgás elkísérte az életemet, ifiként, profiként 
is. 1995-ben megsérültem így abbahagytam a profi 
pályafutásomat. Játszottam itt Adonyban is, de már 
munka mellett. Jelenleg is itt élek. 
Mi is ez a díj, amit idén neked ítéltek oda, és mi 
volt, ami miatt ezt te érdemelted ki?
A Fradi fair play díj minden évben kiosztásra kerül. 
Ahogy a neve is mutatja a sportszerű magatartást, a 
csapatszellemet, a lojalitást szimbolizálja. 

Én ezt egy életmentésért kaptam. Egy októberi 
napon nagypályás játékot játszott a női csapat 
edzésen, hogy hétvégére a meccs szituációt 
gyakoroljuk. Ekkor történt, hogy az alapvonalon 
állva, csak, azt hallottam, hogy a csapatkapitány 
torkaszakadtából kiabálja a nevem és a lányok 
rémülten sikítanak. Ha csak hallottam volna, akkor 
is tudtam volna a pánik hangjaiból, hogy nagy a baj, 
de odanézve láttam is, hogy az egyik játékos a földön 
fekszik. Azonnal odarohantam és eszméletlen 
állapotban találtam a kislányt. Az edzővel azonnal 
stabil oldalfekvésbe helyeztük, pulzust tapintottam, 
légzést ellenőriztem. Félő volt, mivel a nyelve 
hátracsúszott, hogy elzárja a légutakat. Ilyenkor 
azonnal kell cselekedni, mert ha összezár az 
állkapocs, akkor fulladás következik be. Volt olyan 
eset, ahol emiatt az állkapcsot kellett szétütni, 
hogy elkerüljék a nagyobb bajt. Itt szerencsére ezt 
el tudtam azzal kerülni, hogy gyorsan cselekedtem, 
gondolkodni nem is volt idő. Ösztönösen kihúztam 
a nyelvét, szinte az utolsó pillanatban. Utána nem 
sokkal eszméletéhez tért, már közben kiabáltam, 
hogy hívjanak mentőt életveszélyre, mert tudtam, 
hogy így rögtön rohamkocsit küldenek. Sikerült 
stabilizálni az állapotát a mentősök kiérkezéséig. 
Szerencsére a kislány már jól van, és az egészből 
semmire nem emlékszik. Csak az edzésre és aztán 
a kórházra. 
Mennyire számít ennél a munkánál, a 
személyiség, mitől lesz valaki sikeres a csapat 
masszőreként?
Azt gondolom, a titka az, hogy az ember tegye 
a dolgát alázattal és szorgalommal Itt nincs fix 
munkaidő, a csapat időbeosztásához és a játékosok 
igényeihez kell alkalmazkodni. Az empátia, a 
humor, a jókedv is fontos. A jó emberismeret is 
elengedhetetlen! Kicsit pszichológus is vagyok, 
fontos a beszélgetés a játékosokkal, hogy érezzék 
mi értük, velük vagyunk. Ugyanakkor kordában 
is kell tartani őket. Néha bizony szigorúnak is kell 
lenni! A rendet, a szabályokat mindenkinek be kell 
tartani, csak így működhet sikeresen egy csapat. 
Ugyanakkor jut mindig idő a bolondozásra, a 
nevetésre is. Szeretetteljes szigornak mondanám 
ezt. A nyílt és őszinte kommunikációban hiszek. Az 
is sokat segít egy-egy helyzet megoldásában, hogy 
belülről is ismerem és szeretem a focit!
Mik azok a tulajdonságok, amiket a profi 
sportból hoztál magaddal, ott tanultál meg és a 
mai napig kamatoztatod? 
Elsőként a kitartást említeném. Én még most is 
sokszor sportolok, edzek velük, ezzel is példát 
mutatva. A csapatszellem valódi jelentését is a 
profi sportban tanultam meg. Azt is, hogy sokfélék 
vagyunk, és mindenkit igyekezzünk elfogadni, 
vele együttműködni. Fontos a folyamatos szakmai 
fejlődés, továbbképzések, új módszerek elsajátítása 
is.

              P O R T R É



10 11

              P O R T R É
Gondolom, itt a fizikai megterhelést is bírni kell, 
hogyan őrzöd meg a fittséged?
Teniszezem, illetve a Fradi veterán csapatában 
játszom. Szeretek futni is. Sokat sportolok még 
mindig, hogy megőrizzem a fizikai állóképességemet. 
Hál’Istennek azért tudom még tartani a tempót a 
fiatalokkal például egy-egy futás alkalmával. 
Milyen ismert nevekkel dolgoztál együtt, és ki 
vagy kik voltak rád a legnagyobb hatással?
Ebedli Zoltán az FTC egyik legeredményesebb 
játékosa, Vépi Péter olimpiai ezüstérmes labdarúgó. 
Ők hatalmas legendák. Nyilasi Tiborral is rengeteget 
beszélgettem, a fiai nálam voltak a második 
csapatnál. Lipcsei Pétert se felejtsük ki, aki 7 évig 
volt kollégám. 
Olvasva az önéletrajzodat, igen sokrétű, 
mondhatni kacskaringós az életutad. Gondolom 
élményekből, kalandokból nem volt hiány.  Melyik 
időszakra emlékszel vissza a legszívesebben?
Hatalmas élmény volt, mikor odakerültem 
a Ferencvároshoz. Emlékszem bementem a 
székházba, és a szavam is elállt. Olyan nagyok 
között kezdtem dolgozni mint az aranylabdás Albert 
Flórián, amit nagyon-nagy megtiszteltetésnek 
éreztem. Meghatározó pillanat és leírhatatlan 
élmény volt, amikor felvettem az első Fradi címeres 
edző felszerelésemet. Az a 7 év is, amikor Lipcsei 
Péterrel dolgoztam együtt a második csapatnál, 
nagyon sok élményt adott. Ő egy ikon volt, bárhova 
mentünk, olyan rajongás vett körbe minket, amit 
nehéz szavakba önteni. 
Sokan szólítanak Baggionak, honnan jött ez a 
becenév?
Roberto Baggio olasz labdarúgó után kaptam ezt a 
becenevet, mert amikor odakerültem a Fradihoz 
sokszor beálltam a játékba az edzés végén. Így 
ragadt rám ez a név, Ebedli Zolinak köszönhetően. 
Van olyan, aki az igazi nevemet nem is ismeri. 
Előfordult, hogy amikor a portán hagytam egy mezt 
az ismerősömnek, amikor bement érte Tóth Robiként 
emlegetett. Azt a választ kapta, hogy ilyen nevűt nem 
ismernek. Aztán, amikor a telefonban megmondtam, 
hogy a Baggiora hivatkozzon, mindjárt tudták kiről 
van szó. 
A munka mellett van-e valamilyen hobbid, 
amivel szívesen töltöd a szabadidődet?
Egy ideje borászkodom, Kellner Misivel működöm 
együtt a szőlészeti munkálatokban. Nagyon élvezem 
ezt, kikapcsol, feltölt. A másik, ami új és hihetetlenül 
izgalmas szerepkör az életemben csodálatos 
kisunokám, Nolen, aki 5 hónapos. Minél több időt 
igyekszem vele tölteni, mindenben igyekszem 
lányoméknak segíteni, amiben csak tudok. Nagyon 
boldog nagypapa vagyok!

Milyen értékeket tartasz fontosnak az életben, 
gondolok itt a szakmai-és magánéletre is?
Egyenesség, korrektség, őszinteség, amiket 
fontosnak tartok az emberi kapcsolataimban és 
természetesen a jókedvet és a humort! Igyekszem 
segíteni az utánam jövő generációnak, átadni a 
tudásomat tapasztalataimat. 
Ennyi év után még mi az, ami motivál, lelkesít az 
életben?
Nekem még mindig megdobban a szívem arra a 
gondolatra, hogy Magyarország legpatinásabb 
klubjánál dolgozhatok. Legendákkal találkozom 
nap mint nap. Ez már önmagában is inspiráló. 
Szeretem az embereket, a közösséget, a munkámat. 
Megbecsülnek szakmailag és emberileg is. 
Mondhatnám úgy is, hogy megfertőzött a fradizmus. 
Hálás és elégedett vagyok! A magánéletben pedig 
Nolen unokám születése adott új lendületet az 
életemnek. 

Takács Orsolya
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Ú T I C É L U N K
Úticélunk Dobogókő

Októberben esett a választás Magyarország 
szívcsakrájának megtekintésére. Hogy miért is éppen 
erre a helyre? Talán az ősz színei miatt, vagy azért, 
hogy az én kívánságom teljesüljön. Régóta vágytam a 
Pilisbe, de a kihelyezett térkép előtt állva tudatosult 
bennem, hogy ide egy ilyen villámlátogatás nem elég. 
Aki teheti, szánjon rá néhány napot és barangolja be 
a környéket.
Mi autóbusszal mentünk fel hazánk első 
menedékházához. Ez ma már sporttörténeti emlék. 
1898-ban készült épületet Báró Eötvös Lórántról 
nevezték el. 700 méter magasból néztük az elénk 
táruló hegyek és a Dunakanyar látványát, amit már 
dunai hajózásunk alkalmával megcsodálhattunk. 
A Dobogókő ormán álló kőpiramis Téry Ödönnek 
állít emléket. Az Ő korában a turistát még 
megmosolyogták. A lomnici csúcs melletti hegy 
meghódításakor a kitűzött nyírfabotjára zászló híján 
a zsebkendőjét kötötte. Emlékművénél készítettünk 
egy csoportképet, és ballagtunk az autóbusz felé. Az 
őszi szél sodorta lábunk előtt a színes faleveleket. 
Egy díszes fatáblánál megálltunk, melyre a készítője 
egy írást vésett rá.  Ezt az írást szívesen látnánk akár 
a mi szigetünk bejáratánál is.
Tovább indultunk Szentendrére. Nem először 
jártunk ott, de most a 2022 májusában megnyitott 
erdélyi épületegyüttest szerettük volna megismerni. 
Felszálltunk a nosztalgia vonatra. A múzeumi vasút 
Európában egyedülálló, hiszen mindössze 2,2 
km-es pályaszakaszon közlekedik. A kalauz és a 
masiniszta korhű öltözetben teljesít szolgálatot. A 
skanzen vonat 30 perc alatt járja be a múzeumot. A 
vasútállomáson kívül öt megállója van. A dolgozók 
szívesen beszélgettek velünk. A történelmi 
helyszíneken játékos, interaktív és szórakoztató 
formában idézik meg a múltat. Ehhez előbb át 
kellett lépni a határt. Táblán hirdetik a határfrász 
tüneteit, mint pl. idegesség, szájszárazság, heves 
szívverés, gyomorgörcs, tenyérizzadás, kéztördelés, 
lábremegés. Szerencsére nálunk egyik sem 
jelentkezett. Az első épületben Erdély történetét 
filmvetítés keretében mutatták be. Megtekintése 
után elsétáltunk egy gyönyörűen virágosított tér 
felé. Ott megnéztük Sepsiszentgyörgy honvéd 
emlékművét. A házakban színészek várták a 
csoportunkat, a 20. század elejének polgárosodó 
világát elevenítették meg. Székelyudvarhely 
postahivatalában találkozhattunk a pletykás 
postáskisasszonnyal, a hazafi postamesterrel és 
állapotos feleségével. Szemtanúi lehettünk egy 
parázs vitának. A sepsiszentgyörgyi Keresztes-
házban az ügyvéd úr és cserfes cselédje párbeszédét 
hallhattuk. A polgári berendezések között látható az 
az ágy, melyben Bartók Béla lábadozott meghűléses 
betegségéből, mikor Erdélyben vendégszerepelt. A 
székelykeresztúri patikában a női egyenjogúságért 
kiálló patikussegéd ajánlotta elsősorban azt a 
kenőcsöt, ami a ráncaink mélységét enyhítené. A 
laboratóriumba is bekukucskálhattunk. A kávénkat 

és a süteményünket a marosvásárhelyi Korzó 
kávéház impozáns épületében fogyasztottuk el. 
A Hirsch-nyomda munkatársa a ma is működő 
gépeken ismertette a munkafázisokat. Többek között 
azt is megtudtuk mi a szedés és a kefelenyomat. 
Az épületek berendezései között ma már igazi 
különlegesség a zenegép, a telefonközpont, a 
pénztárgépek, olajsajtoló és a kávépörkölő. A polgári 
élet igényeit tükrözik a szebbnél szebb kályhák, 
bútorok, kézimunkák, edények látványa. Elhagyva a 
városokat elérkeztünk a hosszúfalusi, szászújfalusi 
és a homoródalmási portákhoz. A nyárádgálfalvi 
unitárius templomban fényeffektusokkal 
érzékeltetik a templomok erőszakos rombolását, 
a gyülekezet nélküli templomok pusztulását. 
Orbán Balázs leírása szerint a székelyek nyíltszívű, 
őszinte emberek. Vendégszeretetük nem engedi 
meg a kapuk bezárását, inkább ékítményül, mint 
szükségből állnak. Ezt mi is megtapasztalhattuk, 
mikor a dúsan faragott, feliratozott kapuhoz értünk. 
A kiskedei kultúrház mottója: „Szíves vendéglátó e 
háznak gazdája, de a gonosz embört furkósbottal 
várja!” A balavásári porta szobájának belsejében 
láthattuk az utolsó Magyarósi leszármazott, Mária 
kelengyéjéből való darabokat. Elhagyva Erdélyt, 
megnéztük a nemesborzovai református templomot 
és a harangtornyot. A dusnoki szélmalom mellett 
vitt el az utunk. Egy pékműhelyben édes és sós 
süteményeket vásárolhattunk, de volt friss kenyér is. 
Egy vasutas figyelmeztetett bennünket, hogy mielőtt 
felszállunk a vonatra, ne hagyjuk ki a közelben 
levő kápolna megtekintését, mert egyedülálló az 
oltárképe. Szent Annát és a gyermekkorban levő 
Szűz Máriát ábrázolja a festő. 
Én Erdélyben még nem voltam, de a csoporttal 
egy időutazáson vehettünk részt a Szabadtéri 
Néprajzi Múzeum bejárásával. A nap jó hangulatát 
megalapozta a postáskisasszony élcelődése. 
Megdorgálta a sofőrünket a 19 feleség miatt, minket 
meg azért, hogy milyen nő az, aki nadrágot hord és 
ráadásul még cigarettázik is!
Az Úticélunk rovat folytatását azért vállaltam 
el, mert tudom, hogy sok olyan olvasó van, aki 
valamilyen ok miatt nem tud velünk tartani-, de 
ha a karosszékben ülve is-, egy kicsit részese lehet 
annak a sok élménynek, amit mi még szerencsére 
átélhetünk. Aki esetleg kedvet kap az induláshoz, ne 
késlekedjen!
                                                                                                         
Boldog Istvánné
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A Városi Sportkör két darab hűtő-fűtő 
klímaberendezéssel gazdagodott Takács Lajos 
(Planning and Trading Kft. ) jóvoltából. Vukajlovics 
Péter elnökségi tag elmondta: „Szerettük volna 
fűtésünket költséghatékonyabbá tenni, ezért 
kerestük meg Lajost, akiről tudtuk, hogy szereti 
a focit és adonyi származásúként már korábban 
többször is adakozott a helyi intézmények javára. 
Most sem volt ez másképp, azonnal nagylelkűen 
a segítségünkre sietett. Az egész csapat nevében 
nagyon szépen köszönjük az önzetlen felajánlást”.

      VSK

S P O R T

Kedves Szurkolóink!
2022.12.31-én megrendezésre került az első, 
jótékonysági Retro Szilveszter.
Örömünkre nagyon nagy volt az érdeklődés e nemes 
esemény iránt, melyre elfogyott az összes belépő jegy.
Köszönjük szépen támogatóinknak a segítséget, mely 
esemény létrejöttét bármilyen formában támogatták. 
A rendezvény teljes bevételét az utánpótlás csapatok 
részére fordítjuk. Reméljük ez egy hagyománnyá 
válhat sportegyesületünkben és az idei évben is létre 
tudjuk hozni.
A büfét köszönjük a Park Presszónak.
A rendezvényről készült képeket, melyet Boldog 
József biztosított számunkra  megtekinthetik az 
Adony-VSK facebook oldalán.
Köszönjük szépen!
A téli pihenőnek lassan vége, felnőtt csapatunk 
elkezdte a felkészülést a téli műfüves bajnokságra 
melyet Január 29.én Dunaújvárosi Vidámparki 
műfüves pályán kezdi Mezőfalva csapata ellen.
Január 29 11:00 Mezőfalva-Adony
Február 02.05 15:00 Adony-Ercsi Kinizsi
Február 02.12 09:00 Baracs-Adony
Mindenkit szeretettel várunk!

Hajrá Adony!
Hajrá  VSK!

Kovács Benjámin

Kard Anita 2022. december 
19-én Székesfehérváron 
„Fejér megye sportjáért” 
kitüntetésben részesült.

Anita 2008-ban 
egészségtanár-testnevelés 
tanár szakon főiskolai 
diplomát szerzett a Nyugat-
Magyarországi Egyetemen. 
2009. március 1-től dolgozik 
Iváncsán az akkori ÁMK, 
később Dr. Fejérpataky 
László Általános Iskola testnevelő tanáraként. 
Folyamatosan szakmai képzéseken gyarapította 
tudását. 2009-től részt vett a helyi és kistérségi 
sportélet szervezésében, tagja és titkára az 
Örökmozgó Sportegyesületnek. A mindennapos 
testnevelés irányítása mellett tanítványainak 
fejlődését segíti a sporttorna és úszás területén. 
Kiválóan mozgósít, az általa szervezett 
rendezvények mindig látogatottak és sikeresek. 
Minden év szeptemberében megszervezi az 
Európai sporthét helyi rendezvényét, 12 órás 
úszóversenyeket több éven keresztül november-
decemberben, Mikulás váltó, Mikulás futást. 
Résztvevők toborzásában is sikeres pl. a Spar 
Maraton vagy Vivicittá rendezvényeire. 2021-ben 
az iskola tanulói számára Zirc-Eplény helyszínen 
téli sítábort szervezett. Lelkesedése, lendülete, 
pozitív attitűdje példaértékű. Gratulálunk! 

Auer-Németh Ildikó
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A  H O R G Á S Z E G Y E S Ü L E T   H í R E I
Először is szeretnék boldog új évet kívánni minden 
kedves horgásztársamnak és minden olvasónak! 
2022 december 18-án egyesületünk megtartotta 
fennállásának első küldöttgyűlését, melyen a 2023-
as évi területi, éves és napijegy árakat, valamint a 
2023-as évi horgászrendet vitattuk és szavaztuk meg. 
Jegyáraink a teljes árú éves területi jegy esetében 22%-
al nőttek, napijegyáraink esetében 30%-os emelést 
fogadott el a küldöttgyűlés. Ezekre az emelésekre 
azért volt szükség, mert halgazdálkodási tervünknek 
megfelelően, kötelezően vizeinkbe telepítendő összesen 
90 mázsa pontyot halgazdaságoktól, haltermelőktől 
vásároljuk meg, akik a takarmányárak és az energiaárak 
emelkedése miatt emeltebb áron tudják a piaci pontyot 
részünkre értékesíteni. 
Jegyáraink a 2023-as évre a következőképpen 
alakulnak:
Irodánk nyitvatartási ideje:

 2023. 01. 01-től 03.31.-ig
Hétfő, Kedd, Szombat: 12:00-15:00
2023.04.01.-től 04.30.-ig
Hétfő 12:00-15:00
Időpont egyeztetésért és napijegy kiadásért hívható:
Domak István helyettes gazdasági felelős a 06-20/777-
7254 -es telefonszámon.
Napijegy vásárlásra van még lehetőség online a Horinfo 
rendszeren keresztül is. Felhívom a tisztelt olvasók 
figyelmét, hogy területi jegyáraink és a holtágunkra, 
valamint a Topp-tóra vonatkozó horgászrendünk 
elérhető és olvasható megújult honlapunkon a https://
www.adonyeskornyekehe.hu/ címen.

Fotó: Taschek Anita 
A 2022. évi fogási naplók leadási határideje 2023. 
február 28. Kérjük horgásztársainkat, hogy amennyiben 
lehetséges, okmányukat február 25-ig adják le, a 
leadás után ránk háruló adatrögzítési, összesítési és 
adminisztrációs feladatok miatt. A fogási napló két 
módon is leadható:
- A megszokott gyűjtő ládánkban a Rákóczi út 34 alatt, 
(Rózsikánál) de kérjük, ide csak a biztosan jól kitöltött 
és összesített okmányok kerüljenek, mert itt nincs 
lehetőség a javításra.
- Az új engedély váltásakor, vagy ügyfélfogadási időben 
irodánkban leadva, hiszen ott még kitöltése átnézésre 
kerül, javítható, így elkerülhető a hibás kitöltés miatti 
2000 Ft-os pótdíj kifizetése. 
2023-as évi terveink:
Továbbra is megpróbáljuk a halgazdálkodási terveinkben 
szereplő 9000 kg pontyot vizeinkbe telepíteni. Ezt, a 
2022-es már megemelkedett költségek miatti nehéz 
évben is sikerült megvalósítani, annak ellenére, hogy 
a halgazdálkodási hatóság a megemelkedett halárak 
miatt felmentést adott a tervekben szereplő telepítési 
kötelezettségek alól. 
Az idei évben is szeretnénk megrendezni a hagyományos 
május 1-i és augusztus 20-i horgászversenyeinket és 
második alkalommal szeretnénk tartani halászléfőző 
versenyt is.
Továbbra is célunk vízpartjaink rendben és tisztán 
tartása, új horgászhelyek kialakítása, hogy minél 
szebb és kulturáltabb környezet fogadja a hozzánk 
látogatókat. Ehhez, mint eddig, ezután is, minden 
lehetséges pályázaton szeretnénk indulni, minden 
lehetséges forrást meg szeretnénk ragadni ahhoz, hogy 
terveinket megvalósíthassuk.
Céljaink eléréséhez továbbra is számítunk 
minden kedves és segíteni akaró horgásztársunk 
együttműködésére! 
Minden kedves horgásztársamnak jó fogást és sok halat 
kívánok az Adony és Környéke Horgász Egyesület 
vezetősége nevében!

Bodó István
     elnök

 Teljes 
árú 

70 év feletti ifi/sérült Gyermek 

Állami jegy 5.000.- 0 5.000.-/0 0 

Szövetségi tagság 5.500.- 0 5.500.-/0 0 

Tagdíj 3.000.- 3.000.- 1.500.-/3.000.- 0 

Területi jegy 33.000.- 33.000.- 16.500.-/33.000.- 1.800.- 

Fogási napló 500,- 500,- 500,- 500,- 

Összesen 47.000.- 36.500.- 29.000.-/36.500.- 2.300.- 

Éves általános külsős területi jegy: 50.000.-  
Társadalmi munka megváltás: 5.000.- forint         
 
 
Új belépő 25.000.- 25.000.- 12.500.-  

24 ÓRÁS SPORT JEGY       3.500.-/CSAK HORGÁSZATRA JOGOSÍT, HAL NEM VIHETŐ EL!!! 

24 órás napi jegy 6.500.-  3.250.-  

72 órás területi jegy 17.550.-  5.850.-  

7 napos területi jegy 39.000.-  16.250.-  
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Szeretettel köszöntjük Adony ifjú polgárait!

G Ó L Y A H Í R

Szőke Anita 2022.11.30.
Kazinczi Katalin

Szőke Benő

Bencsik Gergő 2022.12.05 
Bencsiknè Török Anita
Bencsik Norbert Tamás

Kedves Szülők!

Ha szeretnék, hogy újszülött gyermekükről az Adonyi Újság is hírt adjon, akkor kérjük, küldjön emailt az 
adonyiujsag@bamhk.hu címre. A levélben tüntesse fel a gyermek nevét, születési dátumát, anya-apa nevét, és 
lehetőség van egy fénykép csatolására is. Köszönjük!

Tokai Bendegúz 2022.12.11.
Tunner Fruzsina

Tokai Dániel

Nagy Péter Gábor 2022.12.13.
Berki Barbara

Nagy Gábor László

Kardos Tamás Nolen 
2022.12.09.

Hunyadi Ilona
Kardos Tamás

Vajda Zsombor 2022.12.24.
Virág Judit

Vajda Zoltán

Sraj Olívia 2022.12.24.
Jőrös Enikő

Sraj Krisztián

Szendrő Zente Bercel 
2023.01.01.
Végh Emese

Szendrő András



16

CÍM: 2175 KÁPOLNÁSNYÉK, FŐ U. 19/36.
TELEPHELY: 2457 ADONY, DÓZSA GY. ÚT 60.

ELÉRHETŐSÉGEK: 
+36 25 231 944

glashutter@glashutter.hu
www. glashutter.hu

TERMÉKEINK: 
SZÁLLÍTÓCSIGÁK, LÁNCOS SZÁLLÍTÓK, SERLEGES 

ELEVÁTOROK, CSIGASPIRÁL, CSIGALEVÉL, 
SZÁLLÍTÓSZALAGOK, TOLÓZÁRAK, CSŐIDOMOK, 

SURRANTÓK, EGYEDI GÉPEK GYÁRTÁSA.

SZOLGÁLTATÁSAINK: 
CNC PLAZMA VÁGÁS; ALUMÍNIUM, SZÉNACÉL, SAVÁLLÓ 

HEGESZTÉS; LEMEZHENGERÍTÉS - VÁGÁS - HAJLÍTÁS; 
EGYEDI KERÍTÉSEK, KORLÁTOK LÉPCSŐK GYÁRTÁSA; 

TECHNOLÓGIAI CSŐSZERELÉS.

ANYAKÖNYVVEZETÉS
TEMETKEZÉSI KELLÉKEK

ELHUNYT SZÁLLÍTÁS
(KÜLFÖLDRŐL IS, KÜLFÖLDRE IS)

HAMVASZTÁS
URNASZÁLLÍTÁS

SÍRÁSÁS
RAVATALOZÁS

TEMETÉS
KOSZORÚRENDELÉS

SÍRKŐBONTÁS ÉS VISSZAÁLLÍTÁS

ELÉRHETŐSÉG
2457 ADONY, ZRÍNYI U. 80.

TEL.: +36 25 271 080
+36 30 607 1310

ÉJJEL - NAPPALI ÜGYELET
+ 36 25 271 080
+36 30 607 1310

H  I R D E T É S

Elérhetőségeink : 
06/30-680 5298;
 06/25-504 550

vtvadony@gmail.com
www.adony.hu/adonytv/

Horváth Krisztián
kőfaragó-kőszobrász

síremlék készítő
Gránit, márvány, műkő síremlékek 

készítése, felújítása.
2490 Pusztaszabolcs, Mátyás király utca 41.

Telefon: 0620/315-6797
e-mail: horvathk78@gmail.com

Facebook: Horváth sírkő Pusztaszabolcs

Adonyi Újság
helyi közéleti és információs havilap

alapította:
Adony Város Önkormányzata 2016.

Kiadó: BAMHK
2457 Adony, Rákóczi u. 28.

Felelős szerkesztő: Takács Orsolya
Nyomdai előkészítés: Kozmér Amanda

Elérhetőség:
+36 70 673 1566

adonyiujsag@bamhk.hu
www.bamhk.hu/kiadoi-tevekenyseg/

adonyi-ujsag/

Nyomdai munkák:
EFO Kiadó és Nyomda Kft

2440 Százhalombatta, Nyomdász u.4.
készült 1400 példányban

Kéziratot nem őrzünk meg, és nem 
adunk vissza, azok szerkesztésének 

jogát fenntartjuk!

ADONY TV ADÁSAI

A vetítési időpont minden alkalommal
19:00 és 20:30

                           február. 11. 
február. 16.
február 18.

       február. 25. 

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

Hálás szívvel mondunk köszönetet 
mindazoknak, akik 
Studeny Zoltánné 

(sz.Szloboda Erzsébet) 
temetésén részt vettek, 

gyászunkban őszinte részvéttel 
osztoztak, sírjára koszorút, 

virágot helyeztek.

A gyászoló család

      AGROSZERVIZ KFT. 
 

  Gépjármű műszaki vizsgáztatás 

  Gépjármű állapotfelvétel 

  Eredetiség vizsgálat 

  Gumiszerelés, centrírozás (hitelesített, kalibrált berendezésekkel) 

  Jármű javítás, műszaki vizsgára felkészítés 

 

  Nyitva tartás:   Hétfő-Csütörtök: 6.30 – 15.00 

                              Péntek: 6.30 – 12.30 

 

  Elérhetőség:  2457 Adony, Ady E. u. 82/2. 

                           + 36 25 231 027/126-os mellék 

                           + 36 30 586 1591 

 

Várjuk Kedves Ügyfeleinket! 

Bővebb tájékoztatásért hívjon Bennünket bizalommal! 

 

 


